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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a Mátrai Erőmű sorsa? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóértesülések szerint szeptemberben személyes egyeztetésre hívták a Mátrai Erőmű tulajdonosait
és menedzsmentjét az Innovációs és Technológiai Minisztériumba.

A tárgyalás témája feltehetőleg az erőmű gazdaságos működtetésével kapcsolatos súlyos problémák 
miatt kialakult helyzet, és Mészáros Lőrincék emiatt felmerült eladási szándéka volt.

Az erőmű tulajdonosai láthatólag szembesülni kénytelenek azzal a ténnyel, hogy az energetikai 
beruházásuk nyereséges működtetése hosszú távon nem garantált, beavatkozási lehetőségeiket 
pedig nyomós nemzetgazdasági és környezetvédelmi érdekek korlátozzák.

Míg korábban a több, mint 11 milliárdos osztalék kivételét az erőmű kiváló teljesítményével 
indokolták, addig mára vélhetően ők is szembesültek vele, hogy az erőmű üzemi szinten - állami 
támogatások nélkül - az alaptevékenységéből durván 4 milliárd forint veszteséget termelt. Az 
erőművel kapcsolatban meghibásodások miatt ki-kimaradó termelésről, tízmilliárdos nagyságrendű 
veszteségről lehet már hallani a piacon. Már az is felmerült, hogy ha nem történik változás, év 
végére gond lehet a bérek kifizetésével is, nem véletlen, hogy a vezetőség állítólag már heti 
rendszerességgel tart „válságtanácskozást”.

Az sem könnyíti meg az erőmű helyzetét. hogy az utóbbi három évben durván 5-6 euróról 28-ra 
ment fel a szén-dioxid kvóta tonnánkénti ára.

Nem csoda tehát, hogy Mészárosék most már inkább megszabadulnának a Mátra Erőműtől, és az 
sem meglepetés, hogy szerintük az állami tulajdon lehetne a megoldás. Az eddig mindent felfaló 



kisgömböc a veszteséget másra hárítaná, viseljék azt helyette az adófizetők és a központi 
költségvetés.

Kérdezem ezért Miniszter urat, hogy tervezi-e a magyar állam, hogy megvásárolja Mészáros Lőrinc
érdekeltségétől a Mátrai Erőművet?

Tervezik-e, hogy a befektetők helyett az adófizetőkre hárítják a veszteséges működtetésből eredő 
terheket?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2019. október 24. 
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Ungár Péter (LMP)
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